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§  4 NTN 2022-00337 

Remiss av EU-kommissionens förslag till ny 
förpackningsförordning 
Yttrande över remiss från Miljödepartementet 

Beslut 
Natur- och trafiknämnden beslutade att lägga till följande punkter i bilagan förslag till 
yttrande. 

* Nacka kommun understryker vikten av att den nya förpackningsordningens applicering 
av standardisering för förpackningsformat samt de designkriterier för förpackningar som 
föreslås, inte får en begränsande effekt för innovationer eller reser inträdeströsklar för 
småskalig verksamhet att inträda affärsområden. 

* Den stora variationen av plaster gör återvinning komplicerad då olika sorter av plast inte 
kan blandas. För att nå målet att förpackningar ska vara helt återvinningsbara senast 2030 
bör antalet sorter av plast på marknaden optimeras för en ökad återvinning. Idag är 
återvunnen plastråvara en bristvara och färre sorter av plast skulle verka gynnsamt för 
plastbranschen. 

Natur- och trafiknämnden föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
31 januari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun är en av de kommuner som ombetts svara på EU-kommissionens förslag 
till förordning om förpackningar och förpackningsavfall. 

För att ingripa mot det växande förpackningsavfallet har EU-kommissionen föreslagit nya 
EU-regler om förpackningar. I korthet ska detta leda till färre onödiga förpackningar och 
mer återanvändning och återvinning. 

Förslaget i remissen har beretts av enheten offentlig utemiljö och under arbetet har 
synpunkter inhämtats från Nacka vatten och avfall AB. 

Ett förslag till yttrande har tagits fram, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. Synpunkterna är av 
övergripande karaktär då tiden för att granska förslaget har varit knapp.  

I förslag till yttrande välkomnar kommunen EU-kommissionens förslag till 
förpackningsförordning och de förebyggande åtgärder som på sikt kan minska onödiga 
förpackningar och öka materialåtervinningen. Kommunen föreslår även att det piktogram 
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som tagits fram av Avfall Sverige bör bli standardetikett för att visa vad förpackningen är 
tillverkad av och vilket avfallsflöde den tillhör 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2023-01-12 
Bilaga 1 Förslag till yttrande daterad 2023-01-12 
Bilaga 2 Skrivelse från EU 
Bilaga 3 Bilaga till skrivelse från EU 

Yrkanden 
Jonathan Lindgren (KD) yrkade följande tilläggsyrkande, med instämmande av Maria 
Lidzell (L), Peter Zethraeus (M) och Hans Peters (C) 
I tillägg till det yttrande över EU-kommissionens förslag till förordning om förpackningar 
och förpackningsavfall vill vi understryka vikten av att den nya förpackningsordningens 
applicering av standardisering för förpackningsformat samt de designkriterier för 
förpackningar som föreslås, inte får en begränsande effekt för innovationer eller reser 
inträdeströsklar för småskalig verksamhet att inträda affärsområden. 

 

Joel Lallerstedt (MP) yrkade följande tillägg till yttrandet.  
Den stora variationen av plaster gör återvinning komplicerad då olika sorter av plast inte 
kan blandas. För att nå målet att förpackningar ska vara helt återvinningsbara senast 2030 
bör antalet sorter av plast på marknaden optimeras för en ökad återvinning. Idag är 
återvunnen plastråvara en bristvara och färre sorter av plast skulle verka gynnsamt för 
plastbranschen. 

Beslutsgång 
Natur- och trafiknämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Natur- och trafiknämnden biföll majoritetens och Miljöpartiets tilläggsyrkanden. 

Protokollsanteckning 
Lina Olsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistan. 
" Nackalistan välkomnar EU-kommissionens förslag till förpackningsförordning och de 
förebyggande åtgärder som på sikt kan minska onödiga förpackningar och öka 
materialåtervinning. Det bidrar till ett minskat behov av nya råvaror och till minskade 
koldioxidutsläpp. Det blir även enklare och mindre kostsamt för Nacka kommun att införa 
Fastighetsnära Insamling (FNI) om den totala mängden förpackningar minimeras. " 
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Joel Lallerstedt lät anteckna följande för Miljöpartiet.  
” Den stora variationen av plaster gör återvinningen komplicerad och det mesta eldas upp 
för att det inte är möjligt att blanda olika plastsorter. Att minska antalet sorter skulle kunna 
gynna plastbranschen då återvunnen plastråvara idag är en bristvara. Mattias Lindahl, 
professor i industriell miljöteknik vid Linköpings universitet har tillsammans med kollegor 
intervjuat över 60 företrädare från plastbranschen, både producenter och återvinnare, som 
ställer sig positiva till färre plastsorter och att det kan öka återvinningen. Det skulle även 
kunna vara gynnsamt för innovativa företag att utveckla metoder för återvinning om en 
större del av plasten är möjligt att återvinna, tex. att inte använda olika färger, ämnen och 
tillsatser. Med en större volym av plast, som går att återvinna, skulle det även skapa ett 
större flöde som ökar lönsamheten. Men för att detta ska bli möjligt krävs politisk styrning 
vilket ligger i linje med EU:s – den gröna given.  

Sist men inte minst, är miljöaspekten en stor vinst då 8% av koldioxidutsläppen i Sverige 
kommer från att vi eldar upp plast. 

Sist men inte minst, är miljöaspekten en stor vinst då 8% av koldioxidutsläppen i Sverige 
kommer från att vi eldar upp plast.” 

 

- - - - - 
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